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UCHWAŁA NR XXXVI/911/20 

RADY MIASTA KRAKOWA 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych: na podstawie przepisów o 

ochronie danych osobowych oraz art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Marta Kucharyk Kierownik Referatu Sesji RMK w Kancelarii 

Rady Miasta Krakowa) w sprawie ochrony krakowskiego Zakrzówka. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym: (tekst 

jednolity: Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) w związku art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 

11 lipca 2014 r. o petycjach (tekst jednolity: Dz. U. z 2018 r. poz. 870) Rada Miasta Krakowa 

uchwala co następuje: 

§ 1. 1. Po rozpatrzeniu petycji dotyczącej ochrony krakowskiego Zakrzówka, Rada Miasta 

Krakowa wyraża wolę uwzględnienia wniesionej petycji przez Prezydenta Miasta Krakowa. 

2. Uzasadnienie stanowi załącznik do uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa do poinformowania składającego 

petycję o sposobie jej rozpatrzenia. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  

 

Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta Krakowa 

 

 

Sławomir Pietrzyk 
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Załącznik do uchwały Nr XXXVI/911/20 

Rady Miasta Krakowa 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

W dniu 12 grudnia 2019 r. wpłynęła do Rady Miasta Krakowa przesłana przez (wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych: na podstawie przepisów o ochronie danych osobowych oraz art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Marta Kucharyk 

Kierownik Referatu Sesji RMK w Kancelarii Rady Miasta Krakowa)petycja w sprawie ochrony krakowskiego Zakrzówka. 

Petycja została przekazana do Prezydenta Miasta Krakowa celem przygotowania i przedstawienia 

informacji umożliwiających jej rozpatrzenie przez Radę Miasta Krakowa. 

Prezydent Miasta Krakowa udzielając wyjaśnień poinformował, że na petycje o tożsamej treści, 

skierowaną do Prezydenta Miasta Krakowa, w której zwrócono się z postulatem ograniczenia zakresu 

prac wykonywanych w związku z realizowaną inwestycją pn. „Zagospodarowanie Parku Zakrzówek” 

tak, aby zminimalizować ingerencję w środowisko naturalne, występujące na tym obszarze, udzielił 

odpowiedzi pismem nr WK-01.152.362.2019 z dnia 13 stycznia 2020 r. 

W odniesieniu do postulatu utworzenia kładki pieszo-rowerowej lub progów zwalniających 

z przepustami dla płazów przy jednoczesnej rezygnacji z wymiany nawierzchni i dwukrotnego 

poszerzenia nawierzchni ul.  Wyłom, Prezydent poinformował, że zatwierdzony decyzją 

administracyjną projekt budowlany oraz pozwolenie na budowę uwzględnia przepust o szerokości 

40 metrów w rejonie niewielkiego zbiornika wodnego przy ul. Wyłom, na obszarze którego 

zaobserwowano miejsca migracji płazów oraz jeden przepust dla płazów w rejonie skrzyżowania 

drogowego nieopodal planowanego budynku „Centrum Sportów Wodnych”, na którym to terenie 

również zaobserwowano miejsca ich migracji. W latach 2016-2017, w ramach opracowania 

dokumentacji projektowej dla zadania inwestycyjnego pn. „Zagospodarowanie Parku Zakrzówek”, 

przeprowadzono obserwacje przyrodnicze, na podstawie których zostały wyznaczone miejsca migracji 

płazów, co znalazło odzwierciedlenie w sporządzonym przez Zarząd Zieleni Miejskiej w Krakowie 

projekcie. 

Prezydent podkreślił, że ww. projekt uzyskał pozytywną opinię Zespołu Parków Krajobrazowych 

Województwa Małopolskiego oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Krakowie. 

Jednakże wychodząc naprzeciw oczekiwaniom strony społecznej, Urząd Miasta Krakowa 

przeanalizował ponownie możliwość wprowadzenia postulowanych zmian. W wyniku dokonanej 

przez Zarząd Zieleni Miejskiej w Krakowie analizy, do projektu inwestycji zostaną wprowadzone 

dodatkowe dwa przepusty standardowe, zlokalizowane przy budynku wejściowym na baseny oraz na 

wysokości siłowni na otwartym powietrzu. 

Niezależnie od powyższego Prezydent poinformował, że szerokość istniejącego ciągu pieszo-

rowerowego stanowiącego ul. Wyłom na odcinku od skrzyżowania drogowego nieopodal 

planowanego budynku „Centrum Sportów Wodnych” do ul. Twardowskiego wynosi 3-3,5 metra. 

W świetle powyższego twierdzenie, zawarte w treści jednego z cytowanych przez wnoszącą petycję 

artykułów, zatytułowanego „«Rewitalizacja» zagraża przyrodzie krakowskiego Zakrzówka”, 

iż ww. ciąg planuje się poszerzyć dwukrotnie, nie znajduje odzwierciedlenia w rzeczywistości. 

Ciąg pieszo-rowerowy zakłada bowiem minimalne szerokości tj. 2,5 metra dla ciągu pieszego 

oraz 2,5 metra dla ciągu rowerowego, tym samym istniejący pas drogowy zostanie poszerzony 

o około 1,5 - 2 metry. 

Odnosząc się do wyrażanych w petycji obaw związanych z planowaną wymianą nawierzchni 

w ciągu ul. Wyłom Prezydent poinformował, że powyższe działanie jest niezbędne ze względu na 

zmianę parametrów drogi, niemniej jednak zapewnił, iż na etapie wykonawczym ww. inwestycji 

podejmowane będą działania mające na celu zachowanie w jak największym stopniu istniejącej 

podbudowy celem zminimalizowania zjawiska korytowania gruntu. 
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Ponadto Prezydent zwrócił uwagę, że nawierzchnia w ciągu ul. Wyłom zostanie wymieniona na 

kolor jasny, zmniejszający proces jej nagrzewania się, co w świetle powyższych okoliczności 

ograniczy również wygrzewanie się płazów w pasie drogowym oraz będzie mieć długofalowy wpływ 

na tworzenie się miejskiej wyspy ciepła. 

Prezydent poinformował, że Zarząd Zieleni Miejskiej w Krakowie prowadzi od 2016 r. 

czynną ochronę na terenie przyszłego „Parku Zakrzówek”, poprzez usuwanie gatunków inwazyjnych 

i ekspansywnych oraz planuje dalsze działania w   tym zakresie w ramach realizacji 

„Parku Zakrzówek”. Powyższe działania będą kontynuowane również po zakończeniu prac 

związanych z powstaniem ww. parku w ramach bieżącego utrzymania terenów zielonych. 

W odniesieniu do postulatu „ograniczenia zakresu sztucznego oświetlenia ul. Wyłom” 

Prezydent poinformował, że w chwili obecnej ciąg ww. ulicy jest oświetlony 8-metrowymi oprawami. 

Opracowany projekt zakłada w tym zakresie wymianę ww. opraw na niższe. W kwestii rezygnacji 

z zastosowania oświetlenia na ul. Wyłom na odcinku od projektowanego budynku „Centrum Sportów 

Wodnych” od ul. Twardowskiego nie jest planowana rezygnacja z wprowadzenia oświetlenia na tym 

odcinku, z uwagi m.in. na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa użytkownikom drogi 

korzystającym z tego odcinka. Należy nadmienić, że powyższy odcinek stanowi jedyny wyizolowany 

od ruchu kołowego kanał komunikacyjny z Ruczaju do centrum Miasta, którego ranga została 

podkreślona w interpelacji Radnego Miasta Krakowa - Pana Artura Buszka - dotyczącej oświetlenia 

ul. Wyłom z dnia 26 listopada 2018 r. W odpowiedzi na przedmiotową interpelację, Prezydent Miasta 

Krakowa zaznaczył, iż w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Zagospodarowanie Parku Zakrzówek” 

zostanie wykonane oświetlenie ciągu ul. Wyłom. Ponadto należy wskazać, że w roku 2018 r. 

w ramach Budżetu Obywatelskiego Miasta Krakowa został złożony projekt o charakterze lokalnym 

pn. „Oświetlony Zakrzówek - montaż oświetlenia przy ul. Wyłom”, który zostanie wykonany 

w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Zagospodarowanie Parku Zakrzówek”. W związku 

z powyższym, uwzględniając również wolę mieszkańców Gminy Miejskiej Kraków realizacja 

przedmiotowego oświetlenia przewidziana jest w planach inwestycyjnych Gminy. Projekt budowlany 

uwzględnia oświetlenie (wraz z oprawami) zaopiniowane pozytywnie przez Zespół Parków 

Krajobrazowych Województwa Małopolskiego oraz Zarząd Dróg Miasta Krakowa tj. jednostkę 

odpowiedzialną za zarządzanie oświetleniem na terenie Gminy Miejskiej Kraków. Zarząd Zieleni 

Miejskiej w Krakowie przeanalizował możliwość wprowadzenia zmian w  zakresie oświetlenia 

i w związku z tym w projekcie zamiennym zostaną wprowadzone odpowiednie zmiany. Odnosząc się 

do postulatu w zakresie rezygnacji z oświetlenia Led i MH Prezydent poinformował, że w projekcie 

uwzględnione zostanie wprowadzenie koniecznych do spełnienia parametrów opraw 

uwzględniających barwę światła najbardziej przyjazną dla przyrody. 

Dodatkowo Prezydent poinformował, że w ramach pierwszego etapu inwestycji 

pn. „Zagospodarowanie Parku Zakrzówek” zainstalowano 6 tablic edukacyjnych informujących 

o faunie i florze obszaru Zakrzówka. W kolejnych latach planowane jest kontynuowanie ww. działań. 

Podjęte przez Urząd Miasta Krakowa działania w powyższym zakresie spotkały się z pozytywną 

opinią przyrodników oraz mieszkańców, którzy korzystają z przedmiotowej ścieżki edukacyjnej. 

W odniesieniu do zawartego w treści petycji postulatu w zakresie „zmiany lokalizacji 

projektowanego placu zabaw i siłowni na wolnym powietrzu” Prezydent poinformował, 

że po przeanalizowaniu materiałów otrzymanych od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska 

w Krakowie, w zakresie prowadzonych badań z użyciem systemu monitoringu dotyczących 

występowania gniewosza plamistego na terenie „Parku Zakrzówek”, Zarząd Zieleni Miejskiej 

w Krakowie podjął decyzję o relokacji placu zabaw na inny obszar. Decyzja co do szczegółowej 

lokalizacji ww. placu zabaw nie została jednak jeszcze podjęta, jednakże gdy to nastąpi informacja 

taka niezwłocznie zostanie przekazana do wiadomości publicznej. Zgodnie z zapisami otrzymanych 

uzgodnień z Zespołu Parków Krajobrazowych oraz mając na względzie specyfikę zmian 

przyrodniczych, obszar Zakrzówka przed przystąpieniem do wykonywania prac budowlanych 

zostanie ponownie sprawdzony pod kątem obecności gniewosza plamistego. Dodatkowo nad ww. 
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zadaniami inwestycyjnymi zostanie zapewniony nadzór herpetologa, a w przypadku stwierdzenia 

nowych siedlisk gniewosza plamistego podejmowane będą adekwatne działania w tym zakresie. 

Natomiast w kwestii planowanej lokalizacji siłowni na wolnym powietrzu Prezydent poinformował, 

że przeprowadzone przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Krakowie badania 

nie wykazały obecności siedlisk gniewosza plamistego na obszarze planowanej siłowni, a tym samym 

brak jest uzasadnienia do odstąpienia od realizacji inwestycji w tej części. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Krakowa po zapoznaniu się z ww. informacjami 

zarekomendowała rozpatrzenie zgłoszonej petycji w sposób zaproponowany w treści projektu 

uchwały. 


